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Dagsorden til bestyrelsesmøde tirsdag, den 15. marts 2022, kl. 09.00 – 
13.00.  
 

1. Godkendelse af dagsorden  
2. Godkendelse af referater 

a) Bestyrelsesmøde, den 15. december 2021 
b) Bestyrelsesmøde (e.o), den 7. februar 2022 

3. Orientering 
a) Orientering fra formand 
b) Orientering fra rektor 

4. Ny vision og strategi 2022-25 
a) Status på arbejdet med at formulere konkrete indsatser med afsæt i 

ny vision og strategi 
5. Lønniveauer 
6. Status på arbejde med sexisme og krænkende adfærd 
7. Eventuelt 
8. Bestyrelsens eget punkt (LUKKET PUNKT) 

 
Ad 1. Godkendelse af dagsorden 
Dagsorden godkendt. 

 
Ad 2. Godkendelse af referater 
Referater godkendt.  
 
Ad. 3. Orientering  

a) Orientering fra formand 

Formandskabet har valgt ikke l at invitere repræsentanter fra gruppen af design-
studerende, der har sendt et protestbrev.  Formanden henviste til en mail sendt til 
bestyrelsen den 9. marts 2022, hvor det bl.a. fremgik, at de to studenterrepræsen-
tanter i bestyrelsen er repræsentanter for alle studerende, og bestyrelsen bedst 
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understøtter den igangværende proces og dialog mellem ledelsen og de stude-
rende ved at lade den forløbe uden indblanding. 
 
Bestyrelsen er holdt løbende orienteret om situationen - senest på et ekstraordi-
nært møde. Det er i øvrigt bestyrelsens opgave at udstikke de overordnede strate-
giske retninger for Det Kongelige Akademi, og ledelsens opgave at varetage den 
daglige tilrettelæggelse af uddannelserne. 
 
Formanden har samtidig orienteret studenterrepræsentanterne i bestyrelsen om, 
at hun gerne deltager i et særskilt møde med designstuderende, hvis det er øn-
sket. 
 
Formanden har desuden modtaget en mail fra SBE om, at der i gruppen af design-
studerende er et ønske om at udvide bestyrelsen med yderligere en studerende – 
så alle fagområder repræsenteres.  Formanden orienterede om, at bestyrelsens 
sammensætning - både på universiteterne og på det Kongelige Akademi er fast-
lagt i bekendtgørelser. I forbindelse med fusionen kom en anmodning fra de stu-
derende om at hæve antallet af studenterrepræsentanter fra 1 til 2, som det er i 
alle landets universitetsbestyrelser - uanset universiteternes størrelser. Dette blev 
imødekommet. Det Kongelige Akademi har en meget stor bestyrelse allerede og 
formandskabet vurderede ikke, at der var basis for at ændre ved dette. Det ligger 
desuden også udenfor bestyrelsens kompetenceområde, og er et anliggende for 
Minister og Folketing. 
 

Etablering af et studenterråd: Formanden takkede PACH for det gode initiativ til at 
oprette et studenterråd1 på De Kongelige Akademi, der går på tværs af alle tre 
fagområder. 
 
Ny minister: Rektor og formand deltager i det årlige møde mellem uddannelses- 
og forskningsminister Jesper Petersen og RKUs rektorer og bestyrelsesformænd 
torsdag, den 31. marts 2022.  
 
Indstille samarbejde med Rusland: Formand orienterede om, at eventuelle institu-
tionelle samarbejder med Rusland skal indstilles. Det Kongelige Akademi har in-
gen samarbejder på institutionelt plan, og dekan for Konservering oplyste i for-
længelse heraf, at de få proaktive samarbejder som de har med Rusland er lukket. 
 

b) Orientering fra rektor 

Møde med designstuderende, der havde sendt protestbrev: Første arbejdsmøde 
med designstuderende er netop holdt. Det var et konstruktivt møde med god dia-
log. Næste møde er planlagt. 
 
Kalundborg: Rektor orienterede om, at de afventer en politisk udmelding til en 
eventuel studiestart i Kalundborg. Bestyrelsen orienteres straks, når besked om 

 

1 Studenterrådet (Akademiets Studenterråd) blev oprettet på en stiftende generalforsamling den 14. 

februar 2022. 
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udmelding er modtaget og der vil efterfølgende blive udsendt en pressemedde-
lelse. Dette er efterfølgende sket. 
 
DTU-samarbejde: Rektor fortalte om samarbejdet med DTU. I aftalen ligger bl.a., 
at rektorerne mødes en gang om året.  
 
Bestyrelsen tog orienteringen fra formand og rektor til efterretning. 
 
Ad. 4. Ny vision og strategi 2022-25 
JDB gennemgik plan for strategiimplementering.  
 
Rektor gennemgik forandringsambitionen med 12 indsatser, der udspringer af 
strategien. Fra drøftelsen var der kommentarer på følgende indsatser: 
 
Indsats 3: Værksteder prioriteres som afgørende facilitet for forskning, KUV 

og uddannelse, med særligt fokus på digitale værktøjer: 
 Bestyrelsen drøftede indsatsens formulering. Flere bestyrelses-

medlemmer ønskede, at der lægges mere vægt på de fysiske ram-
mer og at det i højere grad understreges, at værksteder er et afgø-
rende element i uddannelserne, hvorfor der blev opfordret til en 
større samhørighed mellem værksteder og programmer. 

 
 Andre i bestyrelsen mente, at den nuværende formulering var 

dækkende for indsatsen, som også vedrører de fysiske rammer og 
det fremførtes, at den digitale indsats blev påbegyndt under sidste 
strategiperiode og må forventes at tage tid. 

 
 Et flertal besluttede, at formulering af indsats 3 skulle bibeholdes, 

med den bemærkning til referatet, at bestyrelsen har et meget 
stærkt fokus på, at de fysiske rammer også er en aktiv del af ind-
satsen. 

 
Indsats 5: Studerendes valgmuligheder undervejs i studiet udvides: En over-

vejelse fra bestyrelsen til det videre arbejde er, om man kunne in-
kludere iværksætteri i denne sammenhæng. 

 
Indsats 8: Campusplan: Der kom en opfordring fra bestyrelsen om en stær-

kere sammenhæng mellem Det Kongelige Akademis visioner ved-
rørende bæredygtighed og det, der gøres på campus. 

 
Ved punktets afslutning fik bestyrelsen første bud på budget 2022-25 for anven-
delse af de strategiske udviklingsmidler efterfulgt af en gennemgang af årshjul 
for strategi, og første bud på strategiske nøgletal som skal følges af bestyrelsen.  
 
Det blev drøftet, hvordan man bedst får målt på kvaliteten af forskningen. Direkti-
onen vil se nærmere på, hvilke nøgletal der kan anvendes i den henseende. 
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Formanden henviste til, at bestyrelsen skal genbesøge de strategiske nøgletal på 
kommende møder og løbende evaluere, hvordan de strategiske nøgletal fungerer i 
forhold til bestyrelsens opfølgning. 
 
Formanden rundede punktet af, takkede for gode forslag og bemærkede, at værk-
steder står som et særskilt punkt på dagsorden på næste ordinære bestyrelses-
møde den 15. juni 2022. 
 
Bestyrelsen tog orienteringen om plan for implementering af strategien til efter-
retning med de faldne bemærkninger. 
 
Ad. 5. Lønniveau 
Med udgangspunkt i det fremsendte materiale blev der peget på, at det umiddel-
bare indtryk er, at lønniveauet kan være i ubalance i forhold til andre uddannel-
sesinstitutioner.  Nogle ser det som et problem ved rekruttering og pegede på, at 
lønstatistikker fra IDA og DJØF indikerer, at Det Kongelige Akademi ligger i den 
nedre kvartil sammenlignet med lønninger på universiteter.  
 
Ledelsen blev opfordret til at overveje andre forhold, der kan gøre ansættelser at-
traktive.  
 
En anbefaling fra bestyrelsen er, at det overvejes at allokere en særskilt pulje til 
ansættelser i Kalundborg.  
 
Bestyrelsesformanden gjorde opmærksom på, at Det Kongelige Akademi ikke har 
mulighed for at ændre niveauerne for løn, idet de er fastlagt af staten - som of-
fentlig arbejdsgiver. Anerkendte samtidig, at det var fint med fokus på området, 
og at der i enkelte tilfælde kan findes særskilte løsninger. 
 
Bestyrelsen tog orienteringen om afdækning af Det Kongelige Akademis lønni-
veauer til efterretning. 
 
Ad. 6. Status på arbejde med sexisme og krænkende adfærd 
Rektor indledte punktet og fortalte, at et underudvalg til SU arbejder godt med 
emnet, og deres arbejde bl.a. tager udgangspunkt i at kigge på de grundingredi-
enser der ligger i god adfærd suppleret med konkrete retningslinjer mm. 
 
Bestyrelsen udtrykte ros og anerkendelse af indsats og handlingsplan, der er et 
godt udgangspunkt for det videre arbejde.  
 
Det blev i øvrigt anbefalet, at ordet ”inklusion” bør overvejes erstattet med ”eman-
cipation”. Et eksempel på, at det er vigtigt at lytte til og med vores omverden, og 
løbende tage stilling til fremtiden via samtaler og de nye spilleregler der dukker 
op. 
 
Afslutningsvis blev det bemærket, at Det Kongelige Akademi er en arbejdsplads 
og en kunstnerisk uddannelsesinstitution, der involverer normative samtaler og at 
dette bør have en særlig opmærksomhed.  
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Bestyrelsen tog orienteringen om arbejdet med handlingsplan II til efterretning. 
 
Ad. 7. Eventuelt 
Intet til punktet. 
 
Bestyrelsens møde med gennemgang af dagsordenspunkterne 1-7 sluttede kl. 
12.00. Næste ordinære bestyrelsesmøde er den 15. juni 2022. 
 
Ad. 8. Bestyrelsens eget punkt. (Lukket punkt) 


